
 

 

 

 

Enable 3D – Achievements 

July 2020 – Feasibility Study 

WIESEMANN 1893, the digital tool brand, launches Enable 3D as feasibility study in the area of 

additive manufacturing. They offer customers the first designs for tool holders for 3D printing as a 

free download in its online shop and on popular 3D printing portals.  

February 2021 – Customers Produce for Customers 

Enable 3D is expanding its area of additive manufacturing with a community printing service for 

customers without a 3D printer. Interested parties can contact a community member directly via the 

website for the printing of a 3D tool holder.  

May 2021 – Gold Winner 

The German Design Council has awarded Enable 3D with the German Innovation Award in Gold. The 

3D project was able to convince in the contest class 'Excellence in Business to Consumer' in the area 

'Gardening & Tools'. 

December 2021 – Joining the ACAM Community 

As a cooperation partner at the Aachen Center for Additive Manufacturing (ACAM), Enable 3D aims 

to benefit from the AM network and dive deeper into the scientific side of additive manufacturing.  

July 2022 – Collaborating with MakerBot 

Enable 3D announces its collaboration with Makerbot in order to optimize its printing process and 

reach a high-quality result for the 3d designs. The team uses the METHOD X printer for printing all its 

stl files. 

August 2022 – Official Launch as Separate Company 

After closing the feasibility study Enable 3D is official being launched. Like this the marketing idea of 

co-production via additive manufacturing is transferred to numerous brands offering consumers a 

broader portfolio of use cases. 

August 2022 – Publishing Whitepaper About Co-Production 

Enable 3D has teamed up with the Laboratory for Machine Tools and Production Engineering (WZL) 

of RWTH Aachen University. In the joint whitepaper they discuss the opportunities of consumer 

production for industry and research using additive manufacturing. 

August 2022 – Killing Chaos 

Enable 3D is launching drawer inlays for workshop trolleys for the hand tool brand WIESEMANN 

1893. 

August 2022 – Iconic Order 

Together with INBUS Enable 3D offer customers a broad range of storage solutions for INBUS tools 

that users can print at home for free. 



 

 

 

 

September 2022 – The Palm Tree Tool Shop 

In collaboration with Czech product designer Ales Boem, Enable 3D is launching a tool collection that 

interested parties can print out at home for free. 

December 2022 – Christmas Cookie Cutters 

In time for the Christmas season Enable 3D offers five designs of 3D printed cookie cutters in a range 

of fun tool and 3D printing shapes. 

January 2023 – Print & Play Construction Company 

In order to introduce children to the technology of 3D printing, Enable 3D launches a collection of 

toys to print at home with German DIY magazine selber machen: eight different tool toys from 

screwdrivers to shovels aimed at children from two to six years. 

May 2023 – Discover. Create. Flex. 

In collaboration with FLEX Power Tools, Enable 3D launches a new collection of 3D printed 

accessories. From holders for power tools to drying racks for polishing pads, the accessories are 

designed to enhance the functionality and convenience of FLEX tools. 

June 2023 – Recreate The Future Podcast 

Enable 3D founder Manuel Siskowski hosts a business and tech podcast. In each episode he 

interviews cutting edge experts from one technology niche.  

August 2023 – Hacking Ikea Products 

Having teamed up with Adam Miklosi, one of the most prominent Ikea hackers, Enable 3D launches 

his third series of designs: Uppgradera Collection 3. From cheese graters to clothing racks – with this 

collection covering some Ikea bestsellers consumers can improve the brand's designs. 

  



 

 

 

 

Enable 3D – Meilensteine 

Juli 2020 – Machbarkeitsstudie 

WIESEMANN 1893, die digitale Werkzeugmarke, startet Enable 3D als Machbarkeitsstudie im Bereich 

der additiven Fertigung. Die ersten Designs für Werkzeughalter werden der Kundschaft für den 3D-

Druck zum kostenlosen Download im eigenen Webshop und auf beliebten 3D-Druck-Portalen 

angeboten.  

Februar 2021 – Kunden produzieren für Kunden 

Enable 3D erweitert ihr Angebot um einen Community Printing Service für die Kundschaft ohne 3D-

Drucker. Interessierte können über die Webseite direkt einen Experten aus der Community für den 

Ausdruck eines 3D-Werkzeughalters beauftragen. 

Mai 2021 – Mit Gold ausgezeichnet 

Der Rat für Formgebung hat Enable 3D mit dem German Innovation Award in Gold ausgezeichnet. 

Das 3D-Projekt konnte in der Wettbewerbsklasse ›Excellence in Business to Consumer‹ im Bereich 

›Gardening & Tools‹ überzeugen. 

Dezember 2021 – Mitgliedschaft bei ACAM 

Als Kooperationspartner des Aachen Center for Additive Manufacturing (ACAM) möchte Enable 3D 

von dem AM-Netzwerk profitieren und tiefer in die Forschungsseite der additiven Fertigung 

eintauchen.  

Juli 2022 – Zusammenarbeit mit MakerBot 

Durch die Zusammenarbeit mit Makerbot optimiert Enable 3D ihren Druckprozess und erzielt so ein 

qualitativ hochwertiges Ergebnis für die 3D-Designs. Das Team verwendet den METHOD X-Drucker 

zum Drucken aller STL-Dateien. 

August 2022 – Offizieller Start als eigenständige Firma 

Nach zwei Jahren als erfolgreiche Machbarkeitsstudie wird Enable 3D offiziell eingeführt. Die 

Vermarktungsidee der Co-Produktion via additive Fertigung wird so auf zahlreiche Marken 

übertragen, während Usern ein breiteres Portfolio an Anwendungsfällen angeboten wird. 

August 2022 – Veröffentlichung des Whitepapers zur Co-Produktion 

Enable 3D hat sich mit dem Werkzeugmaschinenlabor (WZL) der RWTH Aachen zusammengetan. Im 

gemeinsamen Whitepaper erörtern sie die Chancen der Consumer-Produktion für die Industrie und 

Forschung mittels additiver Fertigung. 

August 2022 – Kollektion Killing Chaos 

Enable 3D startet auf den Markt mit Schubladeneinlagen für Werkstattwagen für die 

Handwerkzeugmarke WIESEMANN 1893. 

 

 



 

 

 

 

August 2022 – Kollektion Iconic Order 

Gemeinsam mit INBUS bietet Enable 3D ihrer Kundschaft eine breite Palette von 

Aufbewahrungslösungen für INBUS-Werkzeuge zum kostenlosen Ausdrucken für Zuhause. 

September 2022 – Kollektion The Palm Tree Tool Shop 

In Zusammenarbeit mit dem tschechischen Produktdesigner Ales Boem bringt Enable 3D eine 

Werkzeugkollektion heraus, die sich Interessierte Zuhause kostenlos ausdrucken können. 

Dezember 2022 – Ausstechformen für Weihnachtsplätzchen 

Pünktlich zur Weihnachtszeit bietet Enable 3D fünf Designs für 3D-gedruckte Plätzchenausstecher in 

verschiedenen lustigen Formen an. 

Januar 2023 – Kollektion Print & Play Construction Company 

Um Kinder an die Technologie des 3D-Drucks heranzuführen, bringt Enable 3D gemeinsam mit dem 

DIY-Magazin selber machen eine Spielzeugkollektion zum Selbstausdrucken heraus. Acht 

verschiedene Werkzeuge vom Schraubendreher bis zur Schaufel richten sich an Kinder von zwei bis 

sechs Jahren. 

Mai 2023 – Kollektion Discover. Create. Flex. 

In Zusammenarbeit mit FLEX Power Tools bringt Enable 3D eine neue Kollektion 3D-gedruckter 

Zubehörteile auf den Markt. Von Halterungen für Elektrowerkzeuge bis hin zu Trockengestellen für 

Polierpads – das Zubehör ist darauf ausgelegt, die Funktionalität und den Komfort der FLEX-

Werkzeuge zu optimieren. 

Juni 2023 – Recreate The Future Podcast 

Manuel Siskowski, Gründer von Enable 3D, moderiert einen Business- und Tech-Podcast. In jeder 

Folge interviewt er Spitzenexperten aus einer Technologienische.  

August 2023 – Kollektion Uppgradera 3 

In Zusammenarbeit mit Adam Miklosi, einem der bekanntesten Ikea-Hacker, bringt Enable 3D seine 

dritte Designserie auf den Markt: Uppgradera Collection 3. Von der Käsereibe bis zum Kleiderständer 

– mit dieser Kollektion, die einige Ikea-Bestseller umfasst, können Verbraucher die Designs der 

Marke optimieren. 

 


